

## **Advisory on requirement of polio vaccination for international travelers between India and polio-infected countries**

The Ministry of Health and Family Welfare, Government of India, mandates a dose of oral polio vaccine (OPV) for all travelers to and from India and countries with poliovirus infection or circulation. Effective from 1<sup>st</sup> May 2024, these requirements aim to mitigate the risk of importing poliovirus into India. According to WHO, the current polio-infected countries include Afghanistan, Cameroon, Nigeria, Pakistan, Somalia, Syria, Malawi, Mozambique, Madagascar, Congo, and DR Congo. Resident nationals from these countries must receive an OPV dose at least four weeks before departure to India, regardless of age and vaccination status, and present a vaccination certificate (format attached) when applying for an entry visa. This also applies to Indian nationals and NRIs traveling from these countries. Although not mandatory for foreign nationals residing in these countries, they are advised to receive an OPV dose four weeks prior to travel. Travelers should contact local health authorities for vaccination and certification, and include the certificate with their visa application and travel documents.

"Le ministère de la Santé et de la Famille, gouvernement de l'Inde, exige une dose de vaccin antipoliomyélique oral (VPO) pour tous les voyageurs à destination et en provenance de l'Inde et des pays où le poliovirus est présent ou circule. À partir du 1er mai 2024, ces exigences visent à réduire le risque d'importation du poliovirus en Inde. Selon l'OMS, les pays actuellement infectés par la polio comprennent l'Afghanistan, le Cameroun, le Nigeria, le Pakistan, la Somalie, la Syrie, le Malawi, le Mozambique, Madagascar, le Congo et la RDC. Les ressortissants résidents de ces pays doivent recevoir une dose de VPO au moins quatre semaines avant leur départ pour l'Inde, quel que soit leur âge et leur statut vaccinal, et présenter un certificat de vaccination (format joint) lors de la demande de visa d'entrée. Cela s'applique également aux ressortissants indiens et aux Indiens non-résidents voyageant depuis ces pays. Bien que cela ne soit pas obligatoire pour les ressortissants étrangers résidant dans ces pays, il leur est conseillé de recevoir une dose de VPO quatre semaines avant le voyage. Les voyageurs doivent contacter les autorités sanitaires locales pour la vaccination et la certification, et inclure le certificat avec leur demande de visa et leurs documents de voyage."

Sample copy of Polio certificate

**Certificate of Oral Polio Vaccination for international travelers**

(Valid for one year from date of vaccination)

Name: \_\_\_\_\_ Sex \_\_\_\_\_  
Passport No. \_\_\_\_\_ Date of Birth/Age \_\_\_\_\_  
Address: \_\_\_\_\_

| Date of vaccination | Name of Manufacturer | Batch number of vaccine | Name, Signature and stamp of designated officer |
|---------------------|----------------------|-------------------------|---|
|                     |                      |                         |   |
|                     |                      |                         |   |
|                     |                      |                         |   |